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Onze punten zijn: 
 
Het nieuwe beleid is tegenstrijdig over fusies. Terwijl fusies leiden tot 
kruisbestuiving, innovatie en slagkracht, wordt de subsidie van fusieorganisaties  
zoals de Oogvereniging opeens substantieel minder verhoogd. Capaciteit voor co-
creëren van innovaties is essentieel voor een succesvol IZA. Fusieorganisaties 
zoals de onze kunnen over grenzen meedenken en hebben capaciteit opgebouwd 
om creatief mee te denken over relevante innovaties met maatschappelijke 
partners. Dit vraagt om een evenredige verhoging van de subsidie voor alle 
patiëntenorganisaties; een goede inbreng van het patiëntenperspectief leidt tot 
passende zorg. 
 
Nieuw beleid is tegenstrijdig over fusies  
 
1,2 miljoen Nederlanders hebben een oogaandoening. En lopen daardoor 
tegen allerlei problemen aan in het dagelijks leven. Denk bijvoorbeeld aan 
mobiliteit of een boodschapje doen. 350.000 mensen zijn slechtziend of 
blind. Zij leven in een rijk land dat weinig rekening met hen houdt op het gebied 
van zorg, wonen, werken, mobiliteit, digitale toegankelijkheid en recreatie. 
 
Tien jaar geleden zijn zes patiëntenorganisaties rond oogaandoeningen gefuseerd 
om hun krachten te bundelen om te zorgen dat slechtziende en blinde mensen 
vanzelfsprekend mee kunnen doen in de maatschappij. Deze fusieorganisatie is 
de Oogvereniging, en de fusie heeft geleid tot kruisbestuiving, innovatie en 
slagkracht. Een voorbeeld hiervan is informatie uitwisseling rond hoge myopie. 
Mensen met hoge myopie 50% hebben meer risico om op latere leeftijd een 
andere oogaandoening te krijgen. Informatie uitwisseling, preventie en 
participatie in onderzoek leidt tot een grotere kans op een hogere levenskwaliteit 
voor veel mensen. 
 
De totale PG subsidiepot wordt per 2024 verdubbeld van 25 naar 50 mln per 
jaar. En onze verwachting is dat onze instellingssubsidie ook substantieel zou 
stijgen. VWS heeft altijd aangegeven (ook tijdens de presentatie van VWS op 
een directeuren overleg bij de Patiëntenfederatie medio december 2022) dat ze 
fusieorganisaties niet zouden gaan korten om toekomstige fusies niet te 
frustreren. Het verrast ons dat maar een klein deel van het aanvullende geld bij 
patiëntenorganisaties terecht komt.  VWS heeft onze kritiek deels opgepakt: PG-
organisaties krijgen nu maximaal € 75.000 per jaar. Dit is nog steeds te laag om 
onze taken goed uit te voeren, maar nu worden op de valreep fusieorganisaties 
opeens gekort op dit verhoogde budget (maximaal € 60.000 per lid organisatie). 
Deze korting frustreert nieuwe fusietrajecten. Het lijkt op woordbreuk van het 
ministerie en een voorbeeld van korte termijn denken waar u hopelijk op tijd van 
terug komt. Ook omdat dit bedrag per fusieorganisatie voor ons veel betekent, 
maar op uw begroting een verwaarloosbaar onderdeel is (0,00000012 %). Wat 
de ratio is achter het belemmeren van nieuwe fusies in een versnipperd veld is 
ons een raadsel. 
 
Capaciteit voor co-creëren van innovaties, ook als partner in IZA  
 



Patiënten hebben een essentiële rol in de realisatie van de doelen van het 
Integraal Zorg Akkoord. Sterke patiëntenorganisaties helpen patiënten de regie 
over hun zorg en gezondheid te nemen. Dit vraagt om een evenredige verhoging 
van de subsidie; een goede inbreng van het patiëntenperspectief leidt tot 
passende zorg. Wij zijn bijvoorbeeld de trekker van een VWS InclusiePact-in-
wording rond langer zelfstandig wonen met twee andere patiëntenorganisaties, 
en koppelen innovaties aan ervaringsdeskundigheid. Fusieorganisaties zoals de 
onze kunnen over grenzen meedenken en hebben capaciteit opgebouwd om 
creatief mee te denken over relevante innovaties met maatschappelijke partners 
als ProRail, banken, OVN en NOG. En we hebben met 650.000 jaarlijkse 
bezoekers op onze website, en bijna 3 miljoen bezoekers via onze social media 
een groot bereik. We hebben tevens decentrale capaciteit in de provincies door 
kernteams van onze ledengroepen waaronder 500 lokale vrijwilligers en 75 
Oogcafe’s in heel Nederland. Deze reikwijdte lijkt me ook voor VWS zeer 
relevant, nu veel mensen zich helaas niet gehoord voelen. 
 
Tenslotte 
 
Met een substantiële verhoging van de subsidie kunnen wij als patiënten-
organisatie beter bijdragen aan het realiseren van passende zorg, 
gezondheidsvaardigheden en regionale samenwerking. Dat is ons gezamenlijk 
belang en een hogere investering waard. Het gaat naast de financiële ruimte ook 
echt om de erkenning van onze rol en die van alle patiëntenorganisaties. We 
willen graag in een gesprek een verdere toelichting geven. 


